



ကော်ပယီပဒ်ကဘဉ်ပျံးဖျဲးကွံင်နီၢ်အိလၢတအိၣ်ဒီးတၢ်နိး

တၢ်ဘျးနီတမံၤဒီးပျံးဖျဲးကွံင်အိတဘျီယီ

မုၢ်နံၤ-၃၀သီ,လါယူၤ ၂၀၁၅နံၣ်

လၢ-လံာ်ဘိးဘဉ်ရၤလီၤရီၢ်ဖိၣ်ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢ(KWO)ဒီးကညီပိာ်မုၢ်တၢ်ဒုးသ့ထီၣ်ဘဉ်ထီၣ်ကရၢ(KWEG)

ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢ(KWO)ဒီး ကညီပိာ်မုၢ်တၢ်ဒုးသ့ထီၣ်ဘဉ်ထီၣ်ကရၢ(KWEG)ယုထီၣ်လၢ တၢ်ကပျံးဖျဲးကွံင်
နီၢ်အိလၢ လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်နိးတၢ်ဘျးနီတမံၤဒီးပျံးဖျဲးကွံင်အိတဘျီယီလၢအဘဉ်တၢ်ဖိၣ်ထၢန့ၢ်လီၤအိလၢလၢပိာ်
ပူၤခိဖျိအဟံၤဖျါထီၣ်အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်လၢတၢ်သဘျ့အပူၤအယိန့ၣ်လီၤ.ဖဲမဟါတနံၤနီၢ်အိလၢဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်
အိလၢပိာ်အတၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢကဘဉ်အိၣ်လၢပိာ်ပူၤလုၤလၢဒီးတၢ်မၤယၢယၢစုာ်စုာ်ခိဖျိလၢအပူၤကွံင်ယိးနံၣ်အခါ
အဝဲပိာ်မုၢ်မၤဝဲတၢ်ယုထုကဖၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အပူၤဖဲရွၢၣ်တကိၣ်ယိၣ်ဒ်သိးကဟံၤဖျါထီၣ်တၢ်
တဘဉ်သ့ဘဉ်သးလၢတၢ်ဖိၣ်ကၤယၢဒိၣ်အိၣ်ဆါစူးကွံၣ်လၢ အနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ အဟံၣ်အပူၤ အယိန့ၣ်လီၤ. နီၢ်အိ
လၢ အံၤ ဘဉ် တၢ်ဟ့ၣ်ဟံၤတၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢကဘဉ်အိၣ်လၢပိာ်ပူၤလွံၢ်နံၣ်လွံၢ်လၢ ဒီးအိၣ်ဟံၤဝဲလၢ အ့စ့ၣ် အ ယိာ်ပူၤ
ခိဖျိအ ဝဲပိာ် မုၢ် လဲၤပိာ်ဖျါထီၣ်အတၢ်ဘဉ်သးလၢ တရူးထံကီၢ်မိာ်သီဝဲဒၣ်ဒီး အမဲာ် ညါလၢဝဲတကူၣ်အပူၤ ဘဉ် ယး
တၢ်ခးဝဲ ပိာ်မုၢ် လၢ တ အိၣ်ဒီးတၢ်စုကဝဲၤ နီတမံၤဘဉ်တဂၤရၢၢ်ရၢၢ်စၢ်စၢ်မုၢ်လၢအဟံၤဖျါထီၣ် အတၢ်ဟံၤသးထီၣ်ဒါ
“လဲၣ်ပဒိကစၢ် တၢ်ခုၣ် တၢ်ဂီၤအပူၤ” လၢတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အပူၤအယိန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖိၣ်ဒုးယၢဒီး တၢ်စွဲတရါလၢ
အဆးကဲထီၣ်အသးလၢနီၢ်အိလၢအဖိခိၣ်တဖၣ်အံၤပိာ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢကီၢ်ပယီပဒိၣ်အံၤတအိၣ်ဒီးတၢ်ဆိကမိၣ်
အဒိၣ်အယိာ်လၢကသ့ၣ်ထီၣ်ဒိၣ်မိၣ်ကရၢၣ်စံၣ်သန့ဒီးဟ့ၣ်ထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ်လၢဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်သဘျ့တဖၣ်န့ၣ်ဘဉ်.
ပယုထီၣ်ဆူကီၢ်ပယီပဒိၣ်လၢကပျံးဖျဲးကွံင်နီၢ်အိလၢ လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်နိးတၢ်ဘျးနီတမံၤဒီးပျံးဖျဲးကွံင်အိတဘျီ
ယီဒီးတြျာ်ကွံၣ်တၢ်စွဲ တရါ ထီၣ်ဒါအိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးမၤ လၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်တၢ်အၢၣ် လီၤလၢ ကီၢ်ပယီပဒိၣ် အၢၣ်
လီၤအိလီၤတၢ်တဖၣ်ဆူထံဂုၤကီၢ်ဂၤပုၤတဝါအအိၣ်ခိဖျိဟ့ၣ်အခွဲးလၢထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ်ကသ့ဘဉ်ဝဲအဝဲသ့ၣ်အဂံၢ်
ခိၣ်ထံးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢဒီးဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်သဘျ့တဖၣ်ဒ်ထံဂုၤကီၢ်ဂၤသဲးတၢ်ဘျ့အသိးဒီးသ့ၣ်ထီၣ်ဒိၣ်မိၣ်ကရၢၣ်စံၣ်
အမုၢ်အတီလၢကီၢ်ပယီပဒိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

နီၢ်အိလၢ ဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်အိလၢပိာ်အတၢ်စံၣ်ညီၣ်ခိဖျိအမၤကမၢ်ဝဲတၢ်ဟံၤဖိၣ်ထီၣ်သးလၢတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အပူၤဒီးတၢ်
ဟံၤဖျါထီၣ်တၢ်ဘဉ်သးလၢတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အပူၤသဲးအယိန့ၣ်လီၤ. သဲးအံၤဘဉ်တၢ်ထုးထီၣ်အိၣ်ဖဲ ၂၀၁၂နံၣ် အခါ
ဒီးဘဉ်တၢ်ဘျီဘဉ်မၤဂ့ၤထီၣ်ကဒါက့ၤအိၣ်ဖဲ ၂၀၁၄နံၣ်န့ၣ်လီၤ.သဲးအံၤတၢ်သ့အိၣ်ဒ်သိးတၢ်ကဆိၣ်သနံးမၤသဘျး
ပုၤလၢအဟံၤဖျါထီၣ်အတၢ်ဘဉ်သးလၢတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အပူၤတဖၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.နီၢ်အိလၢအံၤဘဉ်တၢ်စွဲတရါအိၣ်
လၢ အ မၤ ကမၢ်ဝဲသဲးတခါအံၤလၢကီၢ်ရၢၢ်လၢအဂၤသၢဘျီအပူၤစ့ၣ်ကိးန့ၣ်လီၤ. ဖဲကီၢ်ပယီပဒိၣ် ထုးထီၣ်ဒီးဘျီ
ဘဉ်က့ၤသဲးတၢ်ဘျီတနီၤဒ်သိးကဟံၤဖျါထီၣ်တၢ်အုၣ်သးလၢအဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီးဒိၣ်မိၣ်ကရၢၣ်စံၣ်သန့လၢတၢ်န့ၣ်န့ၣ်
အိၣ်သ့အခါ,သဲးတၢ်ဘျီလၢအဂ့ၤအဂၤတဖၣ်လၢအဘဉ်တၢ်သ့တၢ်အိၣ်ဒ်အပူၤကွံၣ်အသိးတဖၣ်အိၣ်ဒီးဒၣ်လၢ
လံာ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီသဲးသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်န့ၣ်အယိတၢ်သ့ဒီးဒၣ်အိၣ်ဒ်သိးတၢ်ကစံၣ်ညီၣ်ဒီးဖိၣ်ထၢ

နှစ်လီပုလဲအတတ်ထံတော်လီပလိာ်အသးဒီးထံကီပဒိန်တဖန်ဆူယိာ်ပူ ဒီးသဲစးလါအဆိန်သနံးတတ်တဖန်
ဘန်တတ်ထူးထိန်ပာ်ဂါ်ပာ်ကျါဒီးသုဒးဒန်အီန့ဉ်လီ. ကီပယီပဒိန်ဆဲးသုဝဲသဲစးတတ်ဘျါတဖန်ဒ်တတ်ပီးတတ်လီ
တဖန်အသီးလါကဆိန်တံးမးနါပုဟူးဂဲလါထံရှါကီသဲးဂုာ်ဝီဒီးပုလဲအထီဒါပဒိန်လါတတ်မုာ်တတ်ခုာ်အပူတ
ဖန်အဂီန့ဉ်လီ.

ကီပယီပဒိန် ကဘန်ပာ်ကဲဝဲတတ်ခွဲးတတ်ယာ်လါ တတ်ကပာ်ဖျါထိန် တတ်ထံတတ်ဆိကမိန်လါ တတ်သဘျါအပူဒီး
ဟ့ဉ် အခွဲးလါတတ်ကပာ်ဖျါထိန် တတ်တဘန်သုဉ်ဘန်သးတတ်ဟူးတတ်ဂဲတဖန်. မ့မုာ်ဒန်လဲာ်တတ်လါ အပဲာ်အါပဲာ်သီ
ဝဲထံကီပ ဒိန် ဒန်လဲာ်န့ဉ်လီ. ပုလဲအဟံဖျါထိန်တတ်တဘန်သုဉ်ဘန်သးလါတတ်မုာ်တတ်ခုာ်အပူတဖန် တကြား
လါ အဝဲသုဉ် ကဘန်သဂါ်ဒီးတတ်မးပျဲမးဖုးမုတမုာ်တဲပျဲတဲဖုးမုတမုာ် ကဲထိန်တတ်ဂုာ်လါတတ် ကဖိန်အီ အဂီ နှါ
ဘန်. ကညီပိာ်မုာ်ကရါ (KWO)ဒီးကညီပိာ်မုာ်တတ်ဂုာ်ထိန်ပသီထိန်ကရါ(KWEG)ယုထိန်ဆူကီပယီပဒိန်အ
အိန်ဒ်သီး ကပျါဖျဲးကွံာ် ဒီးထူးကွံာ်တတ်စွဲတရါတဖန်ခဲလါာ် လါအထီဒါနီအိလန်ဒီး ပုအဂုအဂါတဖန် လါ အ
ဘန်တတ်ဖိန်ထါနှါအီလါယိာ်ပူခိဖျါထဲဒန်လါအဝဲသုဉ်ပာ်ဖျါထိန် အတတ်ထံတတ်ဆိကမိန်လါတတ်မုာ်တတ်ခုာ် ၊
ပုအယိန့ဉ်လီ. လါန့ဉ်အမဲာ်ညါကညီပိာ်မုာ်ကရါ (KWO)ဒီးကညီပိာ်မုာ်တတ်ဂုာ်ထိန်ပသီထိန်ကရါ(KWEG)
ယုထိန်ဆူထံဂုာ်ကီဂါပုတဝါတဖန်အအိန်ဒ်သီးကဟ့ဉ်တတ်ဆိန်သနံးဆူကီပယီပဒိန်အဖိခိန်ဒ်သီးကပျါဖျဲး
ကွံာ်နီအိလန်လါတအိန်ဒီးတတ်နိးတတ်ဘျးနီတမံဒီးပျါဖျဲးကွံာ်အီတဘျီယီ, ဒီးတကတီာ်ယိတတ်ကဘန် ပျါဖျဲးကွံာ်
ပုအဂုအဂါတဖန်လါအလီဘန်ယိာ်ပူခိဖျါအတတ်ထံ လါဆိတဖန်လါတအိန်ဒီးတတ်နိးတတ်ဘျးနီတမံဒီးပျါ
ဖျဲးကွံာ်အီတဘျီယီခဲလါာ်န့ဉ်လီ.

လတ်ဆဲးကျိးအဂီ-

- ၁. နီကညီဖိ- +၉၅၉၄၂၅၀၂၉၀၂၃
- ၂. နီစူခဲနန်လန်လန်စိ- +၉၅ ၉၂၅၀၇၉၅၂၅၈
- ၃. နီတတ်မျါစိ- +၆၆ ၈၁၀၂၆၆၇၃၈